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Betreft: Impact Verlaging mestproductieplafonds en Introductie afroming productierechten op mijn 
bedrijf 
 
Geachte heer/mevrouw, 
 
Op 31 mei jl. is de wijziging van de Meststoffenwet in verband met de maximale mestproductie ter 
internetconsultatie gegaan. Deze wijziging heeft  een grote  impact op mijn bedrijfsvoering. Ik vind 
het bijzonder spijtig dat er een onterechte relatie wordt gelegd tussen de productieplafonds en het 
toepassen van de derogatie en daaraan vervolgens ook afroming van productierechten bij overdracht 
wordt gekoppeld. Bovendien heeft de pluimveesector geen mestprobleem. 
Graag geef ik u middels deze brief, naast de inhoudelijke reactie die LTO op de internetconsultatie 
gaat geven, een concreet beeld van de impact die deze voorgestelde wijziging heeft op mijn bedrijf. 
 
Op ons prachtige bedrijf zijn we dagelijks bezig met het verzorgen van kuikens in hun ontwikkeling 
naar  volwassen leghennen. Dat doen we met zo min mogelijk impact op natuur, omgeving en 
dierwelzijn. Onze stallen voldoen ook aan de maatlat duurzame veehouderij.  
 
Onze visie op duurzame veehouderij ligt daar aan ten grondslag:  Wij zijn rentmeesters, wij hebben 
de aarde slechts in bruikleen.  
Vanuit deze houding willen we graag in samenwerking met de overheid daar gestalte aan geven 
 
Dit doen we door de mest die onze kippen produceren, in te drogen en als mestkorrels te exporteren 
om zo geen overbemesting van de landbouwgrond en uitspoeling van nutriënten te voorkomen.  
Onder  andere  op deze wijze heeft de hele pluimveesector er gezamenlijk voor gezorgd dat er geen 
mestoverschot meer van pluimveemest. Zonder gebruik te maken van derogatie.  
 
Ook hebben we op ons bedrijf door te investeren in filtertechnieken de uitstoot van ammoniak en 
fijnstof fors weten  te verminderen.  
 
In de toekomst liggen er nog flinke uitdagingen op ons te wachten die we met frisse 
(ondernemers)moed te hand zullen nemen. 
 
Echter moeten we telkens constateren dat we door de overheid in de steek gelaten worden. 
 



In 2015 zouden de pluimveerechten afgeschaft worden als er geen mestoverschot meer zou zijn. De 
sector heeft aan haar taak voldaan, maar de overheid heeft het behoud van het 
productierechtenstelsel ingezet als wisselgeld om derogatie voor melkveehouders te behouden. Het 
gevolg is dat er investeringsruimte in de sector verloren gaat. 
 
 
En nu wordt er voorgesteld om bij verhandeling van pluimveerechten 30 % af te romen om onder het 
nieuwe mestplafond te komen, wederom als wisselgeld voor derogatie.  
 
Ten 1e maakt de pluimveesector geen gebruik van derogatie. dit voelt als een afvalstoffenheffing 
betalen voor de buurman.  
 
Ten  2e wordt er in de pluimveesector veelvuldig gebruik gemaakt van verleasen van 
productierechten.  Ook ons bedrijf  least elk jaar een gedeelte van de productierechten.  Deze 
mogelijkheid zal dan in de praktijk plotsklaps stoppen . Dat betekent op zeer korte termijn bijkopen 
van rechten in een markt die op z’n kop is gezet door maatregelen van een onbetrouwbare overheid 
 
Op deze wijze wordt een in de kern gezonde sector om zeep geholpen 
 
 
Tevens vindt ik het zeer ongewenst dat in de nieuwe wet de maatregelen per AMvB geregeld kan 
worden, waardoor willekeur  en ad hoc-regels nog meer op de loer komen te liggen. 
 
 
 
Als de overheid van blijvend van  zin is om de dieraantallen in de veehouderij te verminderen kan dat 
in onze ogen veel beter door een algemene stoppersregeling af te kondigen die in de plaats komt van 
de huidige LBV/LBV+. De vele miljarden die deze regelingen gepompt worden vele malen effectiever. 
In de praktijk blijkt nl dat met name jongere stallen aangeboden worden.   
Als er een  algemener landelijke stoppersregeling van kracht zou worden zullen er veel meer oudere 
stallen aangeboden worden waardoor er enerzijds meer stifstofreductie gerealiseerd en anderzijds  
er geen leegstaande oude stallen in het landschap blijven staan met alle. 
 
Tevens mis ik een duidelijk doel. Wanneer is de regeling te einde. 
 
 
 
 
Hopende u hiermee van voldoende informatie te hebben voorzien. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Jan van Elp


